
Fedje kommune 
 

 

Møtebok 
for 

Kommunestyret 
 
 
Møtedato: 24.09.2019 
Møtestad: Slissøyna/Skarvøyna Fedje fleirbrukshall 
Møtetid: 18:15 - 20:00 
 
Nils Moldøen vart takka av som rådmann, og Gjermund Hagesæter vart ønskt velkomen som ny 
rådmann. Det avtroppande kommunestyret vart takka av med blomar og tale. 
 

  

Møtedeltakarar Parti 

Gidske Borge Kolltveit Ap 

Stian Storemark Ap 

Terje Blomvågnes Ap 

Bjørn Solbakk Frp 

Marit Solbakk Øien Dei uavhengige 

Ottar Tangen Frp 

Erling Walderhaug H 

Paul Gunnar Gullaksen H 

Stian Herøy H 

Tonje Hernar Gullaksen H 

Ingmar Stuberg Krf 

Roy-Asle Tungland Krf 

Tove Nordseth Krf 

  
 

Møtedeltakarar vara Parti 

Janne Tangen H 

 
 

Forfall meldt frå følgjande medlemmar: Parti 

Torill Hermansen Horgen H 

Olav Nilsen Husa Krf 

 
  

 

 
Følgjande møtte frå administrasjonen: 

Dagrun Gunnarson, Gjermund Hagesæter, Nadine Gutte-Preusse, Nils Moldøen, Øyvind 

Tolleshaug 

 

 
  



 
 

Sakliste 
 
Saknr Tittel 
048/19 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
049/19 Godkjenning av møtebok 
050/19 Referatsaker 
051/19 Perioderapport 2 - 2019 
052/19 Kommunal garanti for lån Aufera AS 
053/19 Sjukeheimen. Tilstandsrapport. 
054/19 Revisjon av godtgjering for valarbeid 
055/19 Kommunedelplan for helse og omsorg - planoppstart og forslag til planprogram 
056/19 Endring av retningsliner for alkohol einskild og ambulerande 
057/19 Ny selskapsavtale for Interkommunalt arkiv i Hordaland 
058/19 Vedtak om reguleringsplan for mottak, mellomlagring og eksportanlegg for CO2. 
059/19 Revidering av møteplan for hausten 2019 
069/19 Samanslåing av Nordhordland Revisjon IKS og Indre Hordaland Revisjonsdistrikt 
070/19 Eventuelt kommunestyret 24.09.19 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Kristin Handeland FE-033 
 

19/417 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

048/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 048/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Møteinnkalling og sakliste vert godkjent.  
 
Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/417 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

049/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Godkjenning av møtebok 
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Kommunestyret - 18.06.2019 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 049/19 
 

K - behandling: 
Bjørn Solbakk bad om følgjande merknad: Under sak 047/19 Eventuelt skal det stå at Solbakk varsla 
at Fremskrittspartiet ønskjer gratis barnehage for 1-3-åringar. 

 

K - vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent med følgjande merknad: Under sak 047/19 Eventuelt skal det 
stå at Solbakk varsla at Fremskrittspartiet ønskjer gratis barnehage for 1-3-åringar.  
 
Samrøystes vedteke. 

 

 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Kristin Handeland FE-033 
 

19/417 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

050/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Referatsaker 
 
 

Underliggjande saker: 
050/19.1. Informasjon om val av kontrollutval for perioden 2019–2023 
 
 
050/19.2. Rapport til eigarane av IHR og NHR IKS 
 
 
050/19.3. Tilbakemelding på tiltak 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 
 
 

Kommunestyret - 050/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-210 
 

19/259 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

096/19 
 

Formannskapet PS 17.09.2019 

051/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Perioderapport 2 - 2019 
01.01.2019 - 31.07.2019 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Som tidlegare nemnt, ønskjer rådmannen å informera om den økonomiske stoda i Fedje kommune, 
to gongar i året. Perioderapport 2 kjem no og viser stoda pr. 31. juli 2019.Bakgrunnen for desse 
rapportane er å gje kommunestyret høve til å følgja med på korleis pengebruken står seg i høve 
budsjettet, og få forklaring på kvifor enkelte postar ikkje er i samsvar med slik me planla det i 
budsjettet, med høve til å gjera ev. tiltak og budsjettkorrigeringar. 

Vurdering 
Følgjande tabell viser den økonomiske situasjonen. Vist på ansvarsnivå. Kommentarane under 
refererer til tenestenivået. R2119 viser kor mykje som er brukt (resultat pr. 31.07.), B2019 er 
budsjettet for 2019, den farga kolonna viser kor stor del av budsjettet som er brukt, grønt = i samsvar 
med budsjettet, gult = OK, og raudt = obs!obs! R 2018 viser kva me hadde brukt på same tid i fjor. 
Forbruk/2018 viser prosentvis forskjell mellom årets og fjorårets forbruk.  

 

 

Det er 1 ansvar som er merka med raudt (kommunale bygg og anlegg). Sjå kommentarar under. 

I kommentarane vert det også kommentert på faglege/kvalitetsmessige spørsmål, ikkje berre 



 
 

økonomi. 

 

1000 Rådmann 

 
1000 Politisk styring 
Det har vorte gjort nokre mellombelse endringar i samband med møtesekretariat. Det er enno ikkje 
funne permanent løsying på dette. Møtegodtgjersle vert først betalt ut i juni og desember, berre 
godtgjersle til ordførar og varaordførar vert ført løpande. 

1002 Val 
Det meste av utgiftene her kjem etter at valget er ferdig. Låge utgifter til opplæring sidan dette er 
gjort lokalt. 

1201 Personalavdeling 
2. periode på personal har stort sett vore prega av løpande oppgåver med utlysingar/tilsetjingar, 
permisjon, sjukefråværsoppfølging mm. Me har skriftleggjort fleire rutinar på personal, men ligg 
langt etter i det planlagte arbeidet med rullering av personalplanen. Samarbeidet med tillitsvalde og 
verneombod fungerer godt i tråd med personalplan og lov/avtaleverk. 

På lønn ligg me innanfor forventa forbruk. 

1202 Økonomiavdeling 
Kjøp av tenester for heile 2019 er ført (skatteoppkrevjar). Det same gjeld fordelt IKT. 

1203 Fellestenester 
Omfattar m.a. sørvistorg, møtesekretariat, telefoni, heimesider mm.  
- Nytt telefonsystem frå april 19, felles for Nordhordland. Fungerer enno ikkje heilt godt hjå oss. 
- Samarbeid i randkommunane om mogleg samarbeid om arkiv og/eller sentralbord i gang 
- Tilbod om månadleg opplæring for heile kommunen i saks/arkivsystemet Websak vil halde fram    
denne hausten. 
- Ein stilling går ut i permisjon i september, utan å verte erstatta. Forventa innsparing lønn på denne 
tenesta:  Ca 70 000 kr 
- Me har tilsyn frå arkivverket i slutten av august. Ut frå erfaringane i nabokommunar, vil me få 
pålegg som kan medføre utgifter for kommunen.  
Utgifter ligg elles på forventa nivå. 

1204 Oppfølging personalplan 
Utgifter her er ikkje fordelt jamnt gjennom året, men vil mest sannsynleg vere innafor budsjett. 

1205 IKT 
Inntekter for heile 2019 er ført. (Fordelte IKT-utgifter) 

 
 
1700 Årets premieavvik 
Her kjem ein større sum budsjetterte inntekter på slutten av året. 



 
 

1710 Amortisering av tidlegare års premieavvik 
Kjem ved årsslutt. 

2331 Bedriftshelseteneste 
Her ser det ut som me er i rute, men det er fordi rekningane frå vår bedriftshelseteneste Salutis AS er 
periodiserte. I røynda har me brukt opp ca 70 000 kr i førebyggande tiltak allereie, i tråd med Plan for 
førebyggande arbeid 2019. Saka er drøfta med hovudverneombod. Hovuddelane av planen vil vera 
gjennomført når året er omme. 

3255 Reiseliv 
På turisme er det brukt ca. 17.000 kr på brosjyrar på båtruta Hellisøy-Fedje. Dette var ein allereie 
inngått 3-årig avtale med siste år i år, i følgje Frode N. Fjeldstad frå visitbergen. Øvrige brosjyrar er 
produsert, printa ut og bretta på kommunehuset. Nettside og utstilling hadde ikkje utgiftar då dei sto 
seg frå i fjor, og me kutta utgiftsposten til turistvert på utstillingen og hadde heller open utstilling 
utan vakthald- men då ønskja ikkje historielaget ha sine ting med på utstillinga lenger. 

3920 Tilskot til trus og livssynssamfunn 
Kvart år gje Fedje kommune støtte til trus- og livssynssamfunn på linje med den støtta me gjev til Den 
Norske Kyrkja, i tråd med nasjonale retningsliner basert på medlemstal her i kommunen. I år får me 
noko tilbakebetalt, fordi Oslo Katolske Bispedømme har oppgjeve feil medlemstal i heile landet nokre 
år. 
På inntekter ligg ein feilfakturering på ca 62 000 kr, som er kreditert, men som av ein eller annan 
grunn ikkje er teke vekk frå rapporten. Reell inntekt er ca 10 000 kr. 
 
1100 Kulturtenester 

Kulturarbeidar i kommunen har vore med på andre prosjekt i kommunen som er dekka av andre 
postar. T.d. debatt på biblioteket (under bibliotekbudsjett) og prosjekt som vart dekka av den 
kulturelle spaserstokken. 

3650 Kulturminneforvaltning 
Kulturminneplanen skal vere ferdig i desember 2019. 150 000 frå øyremerka midlar skal utbetalast 
konsulent for ferdigstilling av kulturminneplan. Desse pengane som vart gjeve til Fedje kommune frå 
fylkeskommunen i 2017 for ferdigstilling av kulturminneplan, har stått på fond, og står difor ikkje i 
driftsbudsjettet. 

3700 Bibliotek 
Biblioteket har ein del postar som det er underforbruk på, dette fordi ein god del av utgiftene kjem 
på slutten av året. 

·  10202 : Det vart ikkje brukt ferievikar i sumar, men biblioteksjefen har ferie til gode til 
hausten der vi vil ta inn vikar, fordi biblioteket er meir brukt på denne årstida. 

·  10300: Her er det og rom for å ta inn ekstrahjelp til hausten for å få unna kassering, 
innlegging, oppsrydding osv. 

·  11200: Vil komme på slutten av året 
·  11500: To årlege møte/kurs som biblioteksjefen vanlegvis deltar på. 
·  11950: Vil endre seg i slutten av året 
·  12000: Vil endre seg i slutten av året 
·  12002: Overforbruket vil vi spare inn frå andre postar 
·  13700: Vil endre seg i slutten av året 

3750 Muséum 



 
 

Me har ikkje lokalmuseum på Fedje no, men er med i eit regionalt museumssamarbeid. 

3830 Musikk- og kulturskule 
Kulturskulen har hausten 2019 tilbod innan piano, song, blåseinstrument, akustisk gitar og el-
gitar/bassgitar. Det vart og lyst ut tilbod om andre aktivitetar som glaskunst, men grunna for lita 
interesse kunne ikkje tilbodet starte opp. Kulturskulen har ca 40 elevar frå 8-18 år hausten 2019. Det 
står 15 elevar på venteliste. Kulturskulen har auke i lønsutgifter i haust grunna ny lærar som 
underviser i akustisk gitar/el-gitar/bassgitar i 8% stilling. I haust er det ikkje lønsutgifter til kunst og 
revy, men me håpar å få dette tilbodet i gang att våren 2020. I løpet av hausten skal kulturskulen 
investere/supplere diverse materiell og utstyr. Fakturering for haustsemesteret vil blir sendt ut i 
september. 

3850 Andre kulturaktivitetar og tilskot 
På kultur har det vore eit samarbeid med den kulturelle spaserstokken om å finna "Fedjemønsteret", 
og eit samarbeid med biblioteket om "Politisk kaffislabberas". 

Det er gjeve 2000 kr frå kulturbudsjett til arrangement på kystsogedagane. Det er vedteke at det skal 
delast ut 110 000 kr i kulturmidlar. 30 000 av desse er ikkje delt ut enno då me ventar på etterspurd 
dokumentasjon frå idrettslaget, resten er utbetalt i perioden. 

30% stilling vert ikkje nytta i perioden okt-des pga permisjon (del av rådgjevarstilling). I tillegg har det 
vore noko usikkert rundt føring av lønn på stillinga (sjå sist perioderapport). Forventa innsparing på 
fastlønn (når refusjonar er rekna med) i løpet av året i fhd til budsjett på denne tenesta: 300 000 kr. 
Desse vil truleg stå som meirutgifter på lønn på teneste administrasjon 1200 og fellestenester 1203. 

 

2000 Helsetenester 

 
2411 Fysioterapi 
Status på totalt forbruk i forhold til budsjett er på 37% - dette grunna god pasientpågang og høgare 
inntekt på brukarbetaling enn budsjettert. I tillegg har det vore sjukemeldingar som har gitt 
sjukelønnsrefusjon. Då dette er eit lite budsjett vil desse to postane gje store utslag når ein reknar 
med prosent på tenesta, sjølv om summane ikkje er av dei største. På utgiftssida er ein innafor med 
49% av budsjett. 

 
2100 Fedje skule 

 
2020 Grunnskule 
Lønsutgiftene vil verte monaleg lågare i siste del av året enn i dei to første periodane. Dette skuldast i 
hovudsak at skulen har færre tilsette i undervisningsstillingar, og at (-1,48 årsverk) lærarar med uløna 
permisjon, eller som slutta før skuleåret 2019/2020, har hatt lengre ansiennitet og høgare utdanning 
enn dei som byrja 1. august. Det er og reduksjon i tilsette fagarbeidarar (-0,92 årsverk). I tillegg har 
me mindre utgifter til løn, og større undervisningsbyrde lagt til administrasjonen (rektor +16%).  
Konto 11050 Undervisningsmateriell. Skulen har brukt om lag 86 000,- til oppgradering av Active 
Panel og PCar. Siste del av perioden vil me ha behov for å kunne erstatte nokre få elevmaskiner, men 
det vil kunne være ei lita innsparing på denne posten i år. Dette er ikkje ein post som kan kuttast i på 
sikt. Fagfornyinga, med nye læreplanar i 2020, vil krevje investeringar i nye læremiddel og 



 
 

oppgradering av eksisterande maskinpark.  
 
Det er fleire årsakar til at inntektene pr. no er lågare en budsjettert.  Utgifter knytt til gjesteelev frå 
anna kommune vert fakturert på etterskot. Dette utgjer om lag 300 000,-. Tilskot frå IMDI til 
enkeltelev må søkjast etter kvart skuleår. Søknad er sendt, men IMDI har ikkje fatta vedtak. Normalt 
utgjer dette om lag 670 000,- Skulen har lønsutgifter knytt til vidareutdanning som vert utbetalt kvar 
månad. Desse vert kompensert frå staten og overføringane vert først utbetalt ved nyttår. 

2021 Grunnskule Kulturell skulesekk 
Ikkje vore noko arrangement til no i år. 

2100 Fedje barnehage 

Budsjettet i barnehagen vert sett for eit kalenderår, mens for barnehagen (og skulen) vert alt sett på i 
to halve år. Det er også på denne måten barnehagen mottek midlar. Fram til no har barnehagen 
nytta midlar som vart motteke i 2018, og som skulle vere for barnehageåret 2018/2019. Utgiftene 
blir vist på dette budsjettet, mens inntektene var på det førre budsjettet.  

Fram til no har barnehagen nytta kompetansemidlar til vikar, reiseutgifter, matutgifter, overtid og 
transport til/frå bassenget på midlar som vart motteke i 2018. 

Fedje barnehage hadde budsjettert ca 20.000,- i statlege overføringar dette barnehageåret. 
Barnehagen søkte om kompetansemidlar i tema; språk og språkstimulering og har motteke 99.000,- 
for denne kompetansehevinga - i tillegg til 22.200,- i sømjemidlar. Barnehagen har derfor motteke 
meir midlar enn me hadde forutsett. Dette er midlar me vil nytta i barnehageåret 2019/2020.  

Tatt i betraktning korleis midlar blir fordelt og korleis forbruket har vore til no, er utgiftene på 
forventa nivå. 

2010 Barnehage 
For barnehagen kan det vere vanskeleg å sjå heilt sikkert på korleis tala ser ut etter denne perioden. 
Budsjettet vert satt i eit kalenderår, mens for barnehagen (og skulen) vert alt sett på i to halve år. Det 
er også på denne måten barnehagen mottek midlar.  

Fram til no har barnehagen nytta midlar som vart motteke i 2018, og som skulle vere for 
barnehageåret 2018/2019. Utgiftene blir vist på dette budsjettet, mens inntektene/midlane var på 
det førre budsjettet. Fram til no har barnehagen nytta kompetansemidlar til vikar, reiseutgifter, 
matutgifter, overtid og transport til/frå bassenget på midlar som vart motteke i 2018. 

Fedje barnehage hadde budsjettert ca. 20.000,- i statlege overføringar dette barnehageåret. 
Barnehagen søkte om kompetansemidlar i tema; språk og språkstimulering og har motteke 99.000,- 
for denne kompetansehevinga - i tillegg til 22.200,- i symjemidlar. Barnehagen har derfor motteke 
meir midlar enn me hadde forutsett.  

Dette er midlar me vil nytta i barnehageåret 2019/2020.  

Barnehagen har hatt lågt sjukefråvær, og me har stort sett klart oss utan vikar i dei periodane me har 
hatt sjukdom. Det har vore nytta vikarar når delar av personalet har vore på kurs, og me har då nytta 
midlar me har motteke for det barnehageåret.  



 
 

Barnehagen har hatt ei fornying av pedagogisk materiale, investert i lysskjerming, diverse inventar og 
fornying av leikar.  

Tatt i betraktning korleis midlar blir fordelt og korleis forbruket har vore til no, er utgiftene på 
forventa nivå. 

2300 Pleie og omsorg 

 

2341 Psykisk helse 
Feilføring av kostnader. Budsjettert under 2000. Regnskap delvis under 2000 og 2300. 
Samla rekneskap på 2341 psykisk helse og 2534 dagsenter ligg på rundt 40 prosent og er godt innafor 
budsjett. 

2531 Pleie- og omsorg i institusjon 
Pleie og omsorg og heimesjukepleie må sjåast i saman da kostnadar ofte vert ført på pleie og omsorg. 
Fastløn - det ser ut som om det ikkje ble tatt høgde for naturleg lønsauke. 
Sjukefråver 8-10 % (gjennomsnittleg for alle avdelingar, nedgang fra i fjor). Hovudsakleg kortvarig 
sjukefråver som ikkje utløyser refusjon eller planlagde operasjonar. Sidan dei fleste vakter bare har 
minstebemanning, må det brukast vikar. Sjukefråver ved sjukepleiar utløyser vanlegvis 100% overtid, 
sidan det er sjeldan mogleg å bemanne med andre yrkesgruppa. Overtid i dei andre yrkesgruppa 
grunna lite vikarpool og vikarbyrå er dyrare enn overtidsbetaling. 
Feilbudsjettering på kjøp av transporttenesta, sidan behov for drosje er vanskeleg å estimere. 
Omstilling av system og ein del feilbestillingar førte til for mykje forbruk i medisinsk forbruksvarar i 
slutten av 1.kvartal og begynnelsen av 2.kvartal.  
Meirkostnadar for permvikarar grunna kompetanseheving. 
Auka pleietyngde både på sjukeheimen og i heimetenesta krevde justering i bemanning for å gi 
forsvarleg pleie (det vert hovudsakeleg jobba med korte vaktar). 
Auka i inntekt for matombringing og heimehjelp tydar på meir behov i heimetenesta. Det kan ha 
konsekvensar andre stadar som ikkje er tatt høgde for. 

2534 Dagsenter 
Rekneskap under 2300, budsjettert under 2000. 
Dagsenterdrift ser ut til å ha ein ekstrem positiv bilans, men må sjåast i samanheng med budsjett og 
rekneskap av psykisk helse, då ein del aktivitet føregår samtidig med psykisk helse. 
 
2543 Tilskot psykisk utviklingshemma 
Statleg refusjon høgare enn budsjettert. Positiv utvikling. 
 

2544 Tryggleiksalarm 
Velferdsteknologi vert anskaffa i haust og leverandør skifta fra Doro til Atea. Kostnadar til det er 
budsjettert, men ikkje med i rekneskapet ennå. 

 

2500 Legetenester 



 
 

Forventa forbruk av budsjettet pr. 31.07. er på minst 58 %. Det er brukt 55 %. 

 

2600 Sosiale tenester 

 

2750 Introduksjonsordninga 
I 3 kvartal vil utgiftene auka i høve 2 kvartal, dette er knytt til rett etter  introduksjonslova. Det er 
budsjettert med denne utgifta for 2019.  
 Alle utgifter til tolk hjå fastlege, helsestasjon, NAV kommune, og flyktningtenesta vert ført  på 
teneste 2750. 
Statlege overføringar  vert ført på tjeneste 8500. 

Fedje kommune har motteke 763 000 kr. for fyrste halvår 2019. 

2760 Kvalifiseringsordninga 
Kvalifiseringsordninga er det NAV som gjer vedtak om. Kvalifiseringsordninga er ikkje nytta i perioden 
01.04.2019 til 31.07.2019. 

Rådmannen tek sikte på å flytta 130000,- kr frå 2760  og slik styrka 2810 Yting til livsopphald med 
same summen. Om ein gjer det står det att 162 000,- kr på denne posten. Vert dei ikkje vert nytta i 
2019, bør ein vurdera om heile posten skal flyttast frå 2760 til 2810 ved slutten av 2019. 

 

3000 Teknisk kontor 

Ansvar 3000 og 3100 har eit samla nettobudjett eksklusive anskrivingar på 3.290.000,- kr. Ein spådom 
er at nettobudjett eksklusive anskrivingar får eit meirforbruk på 700.000,- kr i 2019. 

 

3100 Kommunale bygg og anlegg 

il vedlikehald kommunale bygg og anlegg eks. vassverk og kloakk er budsjettet for 2019 på 
1.677.000,- kr. Pr 31/7 er det brukt 1.564.000,- kr. Det er særlg fleirbrukshallen som har overforbruk. 
I budsjettet er det 110’ til vedlikehald. Pr 31/7 er det nytta 565’. Årsaka er ny varmepumpe. Kostnad : 
330.000,- kr. 
Samla budsjett straum for kommunale bygg og anlegg er på 1,3 mill kr. Om straumprisane  vert dei 
same i 2. halvår som i 1. halvår, vert det eit overforbruk på 250.000,- kr. 

 

 

4000 Finansiering 



 
 

 

8000 Skatt på inntekt og formue 
Litt betre enn i fjor grunna nytt eigedomsskatteobjekt, røyrledning frå Johan Sverdrup 
pertroleumsfeltet. 

8400 Statleg rammetilskot 
Noko høgare enn i fjor grunna justering for konsumprisindeksen. 

8500 Generelt statstilskot grunna flyktningar 
Ca 50 % av i fjor grunna nedtrapping av introduksjonsstønaden. 

8700 Renter/utbyte og lån 
På nokre lån er allereie alle avdraga for i år betalt. 

 

Folkehelse: vert påverka 
Miljø: kan verta påverka 
Økonomi: kan ha stor innverknad for drifta ut året 

 

Konklusjon 
Fedje kommune er avhengig å halda stram økonomisk styring framover. Dette gjeld resten av året og 
også i 2020. Av grunnar som kommunestyret kjenner godt til, var 2018 eit vanskeleg år for 
kommunen og det økonomiske resultatet var ikkje tilfredsstillande. Målet må vera å koma attende til 
ein stabil økonomisk situasjon over år, som kan gjera oss i stand til å gjera dei nødvendige satsingane 
som ventar oss i framtida. 

Ei stram økonomistyring er med å sikra stabile tenester, men er òg eit vilkår for at me på sikt kan 
kunna halda fram som eigen kommune. Det betyr ikkje at me ikkje skal ha ambisjonar, men dei kan 
neppe realiserast før økonomien er friskmeldt. 

Dette inneber at me må vera nøysame også resten av året, og planleggja for det også for neste år. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret tek perioderapport 2-2019 til vitande. 

 
 

Formannskapet - 096/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 



 
 

Formannskapet tek perioderapport 2-2019 til vitande. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 051/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret tek perioderapport 2-2019 til vitande. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
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Nils Moldøen FE-026, FA-F05 
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Kommunal garanti for lån Aufera AS 
 
 
Vedlegg: 
Avtale garanti Aufera 2019 (308568).pdf (L)(80497) 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
 
Det ligg føre ny søknad om kommunal garanti for lån frå Aufera AS. Dette er eit fullt ut kommunalt  
eigd aksjeselskap, med Austrheim, Fedje og Radøy som aksjonærar. Radøy har 47% av    
aksjekapitalen. Selskapet er ei godkjend VTA- verksemd.  
 
Aufera AS søkte også om kommunal garanti i 2018 i samband med mogeleg overtaking av Manger  
Fiskeindustri sine lokale på Manger kai, men kjøpet vart ikkje realisert.  
 
Denne søknaden gjeld overtaking av ein seksjon av gnr 45, bnr 264, der REMA 1000 tidlegare  
hadde lokale. Grunnflata er om lag 750m², nær det doble av arealet i noverande lokale. Større lokale 
gjev høve til å auka omsetninga i vaskeriet, verkstaden og kjøkkenet. Det kan også bli høve til å 
etablera ein «kafékrok» i tilknyting til kjøkkenet. Aufera har stor tru på at nye, større og meir 
høvelege lokale vil gje grei auke av omsetnaden. Det er lagt fram drifts- og likviditetsbudsjett som 
syner at dei auka rente- og avdragskostnadene kan forsvarast.  
 
Det må gjerast omfattande ombyggingsarbeid i dei nye lokala, og det er innhenta tilbod på arbeida, 
som totalentreprise. Kostnadene til kjøp av seksjonen er 7,9 mill, og kostnadene til ombygging er 4,6 
mill, til saman 12,5 mill.  
 
Noverande eigedom i Mangersnesvegen har fått ein takst på 4 mill. Denne eigedomen skal seljast, og  
salssummen skal nyttast til nedbetaling av lån. Det er likevel uvisse knytt til faktisk salsverdi, og når 
eit slik sal let seg realisera.  
 
Aufera AS søkjer såleis om kommunal garanti for lån kr 12,5 mill, med 30 års nedbetalingstid. 

Vurdering 
 

Når Aufera AS likevel søkjer om kommunal garanti, ser rådmannen dette i samanheng med at både  
styret og generalforsamlinga har uttrykt klår støtte til å kjøpa den aktuelle seksjonen. Rådmannen  
vurderer såleis søknaden om garanti først og fremst som ei politisk sak, der ein ønskjer å «sikra» eit  
VTA-tilbod for noverande Austrheim, Fedje og Radøy.  



 
 

 
Rådmannen vil peika på at ein kommunal garanti utgjer ein økonomisk risiko, sjølv med pant i  
eigedomen. Rentekostnaden på eit lån på 12,5 mill er kr 250.000 det første året, og dette går rett på 
«botnlina» i rekneskapen til Aufera. I praksis må omsetninga auka monaleg for å kunna dekka inn 
denne meirkostnaden. Avdrag vert ikkje kostnadsførte, men representerer ei årleg utbetaling på kr 
416.666 i 30 år, og dette vil vera ein betydeleg likviditetsbelastning for selskapet. Rådmannen vil 
peika på styret i Aufera sitt ansvar for at selskapet faktisk er i stand til å greia denne auka belastninga 
over tid.  
 
I samband med tidlegare sak om garanti for 2 mill, er det inngått avtale mellom Radøy, Austrheim og 
Fedje om høvesvis deling av ansvar for mogeleg konstatert tap som følgje av garantien.  
 
Radøy kommune kan i «ytterste konsekvens» risikera å tapa 47 % av nær 14 mill, dvs om lag 6,6 mill. 
Kommunen ser likevel denne risikoen som minimal. Skal ein først vurdera risiko, er det meir 
sannsynleg å tenkja ein situasjon der kommunen må dekka t.d. ein avdragstermin på lånet som 
garantien er knytt til. Avtalen mellom Radøy, Austrheim og Fedje tar ikkje opp i seg slike situasjonar, 
men dekkjer berre eit endeleg konstatert tap. Med så vidt lang garantitid som det er tale om her, må 
det difor etablerast ein ny avtale mellom dei tre kommunane, som også omfattar mogelege 
utbetalingar i garantiperioden.  
 
Radøy kommune føreset at dei får tinglyst pant i seksjonen for all garanti som er stilt, dvs 14,35 mill.  
 
I høve til kommunesamanslåinga, vil Alver I prinsippet overta alle Radøy sine forpliktingar. 
Eigarskapsmeldinga for Alver skal opp til handsaming i fellesnemnda, og Aufera er nemnt som ei av 
verksemdene som må vurderast nærare. Rådmannen ser likevel ikkje at denne handsaminga er noko 
hinder for å kunna gje kommunal garanti.  
 
Konklusjon 
 

Etter ei samla vurdering går rådmannen inn for å godkjenna avtalen mellom kommunane Radøy, 
Austrheim og Fedje om delansvar for Radøy kommune sin garanti knytt til låneopptak i Aufera AS. 

Fedje kommune eig 16 % av aksjane i selskapet, og forpliktar seg dermed for 16 % av garantisummen. 
Maksimalt ansvarsbeløp for Fedje kommune er såleis kr. 2 200 000,- 

 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommunestyret godkjenner avtale mellom Radøy , Austrheim og Fedje kommune om ansvar i 
høve til Radøy kommune sin garanti knytt til låneopptak i Aufera AS.  

For Fedje kommune er det økonomiske ansvaret etter avtalen avgrensa til Fedje sin høvesvise del av 
aksjekapitalen i selskapet, for tida 16 %. Maksimalt ansvarsbeløp for Fedje kommune er såleis kroner 
2 200 000. 

 

 
 



 
 

Formannskapet - 082/19 
 

F - behandling: 
Roy-Asle Tungland (Krf) bad om å få vurdert sin gildskap i saka sidan han er styremedlem i Aufera AS. 
Tungland gjekk ut av møtet då formannskapet vurderte gildskapen. Votering: 3 for gild , 1 for ugild. 
Ottar Tangen røysta for ugild. 
Representanten vart vurdert som gild fordi ein ikkje er ugild etter forvaltningslova § 6 e) pkt 2 i 
selskap som er fullt ut offentleg eid. 
 

F - vedtak: 
Fedje kommunestyret godkjenner avtale mellom Radøy , Austrheim og Fedje kommune om ansvar i 
høve til Radøy kommune sin garanti knytt til låneopptak i Aufera AS.  

For Fedje kommune er det økonomiske ansvaret etter avtalen avgrensa til Fedje sin høvesvise del av 
aksjekapitalen i selskapet, for tida 16 %. Maksimalt ansvarsbeløp for Fedje kommune er såleis kroner 
2 200 000. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 052/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Fedje kommunestyre godkjenner avtale mellom Radøy , Austrheim og Fedje kommune om ansvar i 
høve til Radøy kommune sin garanti knytt til låneopptak i Aufera AS.  

For Fedje kommune er det økonomiske ansvaret etter avtalen avgrensa til Fedje sin høvesvise del av 
aksjekapitalen i selskapet, for tida 16 %. Maksimalt ansvarsbeløp for Fedje kommune er såleis kroner 
2 200 000. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE-614 
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Sjukeheimen. Tilstandsrapport. 
 
 
Vedlegg: 
FEDJE SJUKEHEIM - NOTAT VURDERING TILSTAND OPP MOT DAGENS KRAV 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I samband med handsaminga av budsjettet for 2019, gjorde kommunestyret følgjande vedtak :  

Kommunen hyrer inn ekstern hjelp til å vurdera om Fedje sjukeheim kan møta dagens krav, 
bygningsmessig og innhaldsmessig (storleik pasientrom, ventilasjon, fellesrom, lager, personalrom 
etc.). Det må gjerast ei vurdering om det er mogeleg å løysa problema i dagens bygg. Inndekning 
fond. 

Vurdering 
Kommunen hyra inn konsulentfirmaet Artec v/Rune Tangen til oppgåva. Rapport ligg føre. 

Rune Tangen skriver :  

Som et dokument «på vei», vedlegger jeg notat med oppsummering av registreringer så langt.  
Dette primært med sikte på å synliggjøre de største avvikene ifht hva som i dag ville bli krevd om 
sykehjemmet skulle bygges på ny. 
Fedje sjukeheim har jevnlig gjennomgått små og stor oppgraderinger, som det fortsatt bør kunne 
bygges videre på for å eliminere de største avvikene og holde tritt med utviklingen. 
 

Etter at rapporten vart laga, er det montert nytt brannvarslingsanlegg. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret tek tilstandsrapporten frå Artec om Fedje sjukeheim, til vitande. 

 
 

Formannskapet - 098/19 
 

F - behandling: 
Felles tilleggsframlegg: 



 
 

Formannskapet ber om at Artec informerer om rapporten i kommunestyret. 
Samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsframlegg frå Roy-Asle Tungland (Krf): 
Formannskapet viser til rapporten som ligg føre og etterlyser meir konkrete svar på kva som bør 
prioriterast kost/nytte i forhold til aktuelle utbetringspunkt (side 4), og om sjukeheimen ved desse 
utbetringane vil kunne gje tilfredsstillande forhold inn i framtida. Spesielt i forhold til pasientrom og 
fellesareal. Heilt konkret ønskjer kommunestyret å vite om ein bør satse på utbetring av gamalt bygg 
eller bygging av nytt. 
Samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsframlegg frå Ottar Tangen (Frp): 
Det vert nedsett ei arbeidsgruppe (gjerne av politikarar, representant frå tilsette og fagforbund). 
Gruppa vel sjølv leiar og arbeidet til gruppa må føreleggjast kommunestyret innan 01.01.2020. 
Framlegget falt med 4 mot 1 røyst. Ottar Tangen (Frp) røysta for framlegget. 
 

F - vedtak: 
Formannskapet tek tilstandsrapporten frå Artec om Fedje sjukeheim, til vitande.  
Formannskapet ber om at Artec informerer om rapporten i kommunestyret. 

Formannskapet viser til rapporten som ligg føre og etterlyser meir konkrete svar på kva som bør 
prioriterast kost/nytte i forhold til aktuelle utbetringspunkt (side 4), og om sjukeheimen ved desse 
utbetringane vil kunne gje tilfredsstillande forhold inn i framtida. Spesielt i forhold til pasientrom og 
fellesareal. Heilt konkret ønskjer kommunestyret å vite om ein bør satse på utbetring av gamalt bygg 
eller bygging av nytt. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 053/19 
 

K - behandling: 
Rune Tangen frå ARTEC orienterte om rapporten, i tråd med ønskje frå formannskapet. 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret tek tilstandsrapporten frå Artec om Fedje sjukeheim til orientering. 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-014 
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Revisjon av godtgjering for valarbeid 
Avlønning av røystemottakarar/valmedarbeidarar 
 

Saksutgreiing: 
Oppsummering: Det er behov for å gjere eit vedtak for å klargjere kva godtgjering ein får for 
valarbeid i Fedje kommune.  

Bakgrunn 
Godtgjering for valmedarbeidarane har stått stille frå 2001 til 2015.  Tidlegare vart vala gjennomførte 
av politikarar/listekandidatar og dei tilsette på kommunehuset. Etter ei forskriftsendring i 2011, kan 
ikkje listekandidatar lenger ta i mot røystegjevingar. Det innebar eit behov for fleire andre frivillige og 
fleire av dei tilsette på kommunehuset i valarbeidet. 

Tidlegare vart det betalt slik: 

·  150 kr pr time for valarbeid for dei frivillige. 
·  Tilsette på kommunehuset som var røystemottakarar, leverte valmateriell osb. heldt på si 

vanlege lønn. Dei tok vanlegvis ut ekstra arbeidstimar i avspasering. 
·  Formannskapet er valstyre, og dei har fått møtegodtgjersle for opplæring og valdagen. Dei 

har også ei fast godtgjersle i botn. 
·  Valansvarleg i kommunen fekk ei kronepåskjønning på til saman kroner 6000 (vart 

vanlegvis fordelt på 2 eller 3 tilsette) 

Det har ikkje vore gjeve noko ekstra for å vere leiar av valstyre eller røystestyre, eller ansvarleg i 
vallokalet på valdagen. 

I 2017 vart utbetalinga gjort annleis. Det har ikkje vore mogleg å finne vedtak om dette. 

·  Dei frivillige (røystestyre og andre) fekk møtegodtgjersle på kr 500 pr oppmøte 
·  Dei som var pensjonistar, fekk pensjonistlønn pr time oppmøte – ca kr 190/time (slik at 

inntekta ikkje gjev negative følgjer for pensjonen) 
·  Valansvarlege i kommunen fekk ei kronepåskjønning på til saman kroner 8000 (fordelt på 

2) 
·  For valstyret og dei tilsette på kommunehuset vart det gjort som tidlegare. 

Kommunane har svært ulik praksis på betaling av valarbeid. I Nordhordland betalar alle meir enn 
Fedje, utanom Modalen. Men det som skil Fedje frå dei andre kommunane, er at me opererer med 
fleire skift i vallokalet på valdagen. I dei andre kommunane er vanleg at eit røystestyre på 3-5 
personar har eit røystelokale heile dagen, frå oppsett om morgonen til førebels oppteljing etter kl 20. 



 
 

På Fedje har ein vanlegvis eit skift på 4 timar på dagtid, for så å møte til oppteljing om kvelden. 

Vurdering 
Det er svært viktig at me har nok dyktige og erfarne folk til valavviklinga. Dei frivillige 
valmedarbeidarane på valdagen gjer det gjerne fordi dei er genuint opptatt av politikk og demokrati, 
og spør sjeldan kva dei får betalt.  

Dei frivillige valmedarbeidarane: Her kan ein velje å gje ein timepris eller møtegodtgjersle slik andre 
faste utval i Fedje kommune har – 500 kr. Det er vanskeleg å argumentere for kva for timelønn ein 
skal nytte – er arbeidet tilsvarande ein assistent utan erfaring, eller ein høgskuleutdanna med 
erfaring? Framlegg til vedtak er difor møtegodtgjersle på kr 500 pr oppmøte. For opplæring og 
valdagen til saman vil då ein frivillig få 1000 kroner eller 1500 kr brutto, avhengig av om dei er med 
på oppteljinga eller ikkje. 

Det bør også verte gjeve ekstra godtgjering til leiar av røystestyret (som bl.a. leier oppteljinga om 
kvelden). Dei har meir jobb, meir ansvar og mykje meir å sette seg inn i før valdagen enn dei andre. I 
tillegg er det vanskelegare å rekruttere leiar av røystestyret. Leiar av røystestyret bør difor få dobbel 
møtegodtgjersle. For opplæring og valdagen til saman vil då leiar i røystestyret få 2-3000 kroner, 
avhengig av talet på oppmøte. 

Om valansvarleg skal halde fram med ei ekstra kronepåskjønning, vert opp til kommunestyret å 
vurdere. Det er mykje arbeid og ansvar, og påskjønninga gjer det mogleg å gje dette ansvaret og 
oppgåva til tilsette som ikkje vanlegvis har leiaransvar.  

Folkehelse – ikkje aktuelt 
Miljø – ikkje aktuelt 
Økonomi – vil truleg ikkje innebere store endringar i utbetaling i forhold til tidlegare år, og er difor 
innafor budsjett. 

Konklusjon 
Godtgjering for valmedarbeidarar bør følgje anna møtegodtgjering i kommunen. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Valmedarbeidarane sitt arbeid vert godtgjort slik i Fedje kommune: 
Valmedarbeidarane får godtgjersle pr oppmøte lik møtegodtgjersle til faste, politiske utval (pr i dag 
kr 500). Leiar røystestyre får dobbel møtegodtgjersle. 
Dei som gjer valarbeidet som ein del av sitt ordinære arbeid held på si vanlege lønn. 
Formannskapet er valstyre, og føl sine ordinære ordningar for godtgjersle. 
Valansvarlege i kommunen får ei kronepåskjønning på til saman kroner 8000. 

 
 

Formannskapet - 086/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 



 
 

Valmedarbeidarane sitt arbeid vert godtgjort slik i Fedje kommune: 
Valmedarbeidarane får godtgjersle pr oppmøte lik møtegodtgjersle til faste, politiske utval (pr i dag 
kr 500). Leiar røystestyre får dobbel møtegodtgjersle. 
Dei som gjer valarbeidet som ein del av sitt ordinære arbeid held på si vanlege lønn. 
Formannskapet er valstyre, og føl sine ordinære ordningar for godtgjersle. 
Valansvarlege i kommunen får ei kronepåskjønning på til saman kroner 8000. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 054/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Valmedarbeidarane sitt arbeid vert godtgjort slik i Fedje kommune: 
Valmedarbeidarane får godtgjersle pr oppmøte lik møtegodtgjersle til faste, politiske utval (pr i dag 
kr 500). Leiar røystestyre får dobbel møtegodtgjersle. 
Dei som gjer valarbeidet som ein del av sitt ordinære arbeid held på si vanlege lønn. 
Formannskapet er valstyre, og føl sine ordinære ordningar for godtgjersle. 
Valansvarlege i kommunen får ei kronepåskjønning på til saman kroner 8000. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
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Heinz Diehl FE-144 
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Kommunedelplan for helse og omsorg - planoppstart og forslag til planprogram 
 
 
Vedlegg: 
planprogram-hop 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I Fedje kommune sin planstrategi 2017-2020, vedteken i desember 2016, er utarbeiding av ein 
overordna plan for helse og omsorg eit prioritert satsingsområde. Plan- og bygningslova har 
bestemmelser om at kommunen, som ledd i varsling om oppstart av planarbeid, må utarbeide eit 
planprogram som grunnlag for planarbeidet. Planprogrammet skal blant anna gjera reie for 
føremålet med planarbeidet, planprosessar, frister, deltakarane og moglegheit til medverknad. Det 
skal òg beskrivast kva for alternativer som vil verte vurdert, og behovet for utgreiinger. Dette vil blant 
anna kunne bidra til bedre politisk styring av planarbeidet og auka forutsigbarhet i planprosessen. 

Vurdering 
Føremålet med planarbeidet er å utarbeide ein heilskapleg kommunedelplan for helse og omsorg for 
perioden 2020-2025. Planen vil òg innehalda eit handlingsprogram med prioriterte tiltak i 
planperioden. Gjennom planarbeidet skal det avklarast korleis kommunen kan vidareutvikle helse og 
omsorgstenestene slik at Fedje kommune kan møte framtidige utfordringar, behov for nye og endra 
tenester, nye lovar og forskrifter og dessutan ny teknologi. 

Samhandlingsreformen har ført til at kommunen må kunne handsame stadig fleire oppgåver og eit 
stadig større fagleg ansvar. Nye sentrale føringar har i kombinasjon med stramme økonomiske 
rammer ført til eit behov for ein overordna plan med nye strategiar, mål og tiltak for omstilling og 
endring. Planprogrammet som ligg ved gir ei skildring av desse elementa og skisserar samstundes 
ønska mål, resultat, bakgrunn, problemstillingar og dessutan organisering og roller. 

Folkehelse 

Helse og omsorgstenester er sentrale for helsa og velvere til befolkninga. Utarbeiding av ein 
overordna helse og omsorgsplan vil difor vera eit essensielt tiltak til å fremma god folkehelse. 
Miljø 
Økonomi 

Konklusjon 
I tråd med kommunal planstrategi 2017-2020 anbefaler rådmannen at kommunen sett i gang eit 
arbeid med ny kommunedelplan for helse og omsorg, med ei skildring av nye utfordringar, mål og 
tiltak. Planprogrammet vil, etter ein høyringsrunde på seks veker, verte lagt fram for kommunestyret 



 
 

i ei eiga sak. Kommunestyret vil då ta stilling til innkomne merknader og fastset det endelege 
planprogrammet for kommunedelplan for helse og omsorg 2020-2025. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Utkast til planprogram for kommunedelplan for helse og omsorg 2020-2025 leggjast ut på høyring i 
seks veker, samstundes med varsel om oppstart av planarbeidet. Høyringsfristen settes til 17. 
november 2019. Planprogrammet vil deretter verte lagt fram for kommunestyret, som tek stilling 
til innkomne merknader, og fastset det endelege planprogrammet som grunnlag for arbeidet med 
helse- og omsorgsplan. 

 
 

Formannskapet - 081/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Utkast til planprogram for kommunedelplan for helse og omsorg 2020-2025 leggjast ut på høyring i 
seks veker, samstundes med varsel om oppstart av planarbeidet. Høyringsfristen settes til 17. 
november 2019. Planprogrammet vil deretter verte lagt fram for kommunestyret, som tek stilling til 
innkomne merknader, og fastset det endelege planprogrammet som grunnlag for arbeidet med 
helse- og omsorgsplan. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 055/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Utkast til planprogram for kommunedelplan for helse og omsorg 2020-2025 leggjast ut på høyring i 
seks veker, samstundes med varsel om oppstart av planarbeidet. Høyringsfristen settes til 17. 
november 2019. Planprogrammet vil deretter verte lagt fram for kommunestyret, som tek stilling til 
innkomne merknader, og fastset det endelege planprogrammet som grunnlag for arbeidet med 
helse- og omsorgsplan. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FA-U63 
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Saksnr Utval Type Dato 

085/19 
 

Formannskapet PS 03.09.2019 

056/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Endring av retningsliner for alkohol einskild og ambulerande 
 
 
Vedlegg: 
Vedteken kommunal ruspolitisk handlingsplan 2016-2020 
Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Relevant lov- og planverk: 
Alkohollova  
Alkoholforskrifta, særleg kap. 2, 4, 9, 10 
Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande (ligg vedlagt) 
Kommunal ruspolitisk handlingsplan 2016-2020 (ligg vedlagt) 
 
Ifølgje alkoholforskrifta §10-2 kan kommunen tildele faste løyver prikkar om dei bryt reglane. Dette 
gjeld berre for faste kommunale sals- eller skjenkeløyve. Det står ingenting i forskrifta om 
skjenkeløyve ved einskildhøve. Fedje kommune har eigne retningsliner for einskildhøve/ambulerande 
skjenkeløyve, der det heller ikkje står noko om reaksjonar på evt brot på løyvet.  

Me har vore i kontakt med Bergen skjenkekontor, som har stort volum på skjenkesaker. Når det er 
brot ved einskildløyve, gjer dei anten ingenting eller kallar inn løyvehavar til samtale/rettleiing, og 
ved ein eventuell ny søknad vert det vurdert om søkjar skal få løyve til nytt einskildhøve.  

Utdeling av einskildløyve for skjenking ligg til rådmannen, i tråd med delegeringsreglement for Fedje 
kommune. Det står ikkje i gjeldande regelverk korleis kommunen skal reagere verken ved negativ 
skjenkerapport ved einskildløyve eller ved skjenking utan løyve.  

Vurdering 
Sidan Fedje kommune ofte gjev einskildløyver til dei same aktørane, bør me ha høve til å reagere om 
me mottek rapport om brot på skjenkereglane. 

Det er etter vår vurdering sjeldan grunnlag for å trekke inn einskildløyve som allereie er gjeve (t.d. 
om løyvehavar har søkt i god tid på førehand for fleire arrangement, og fått løyve, i god tid på 
førehand). Fedje kommune kan etter vår vurdering velje å gje følgjande reaksjonar på negative 
skjenkerapportar ved einskildløyve eller ambulerande løyve, etter kor alvorlege brot det er på 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1989-06-02-27
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2005-06-08-538


 
 

skjenkereglane: 

1. Ingen reaksjon. Einskildhøvet er over, og det er ingenting løyvehavar eller kommunen kan gjere 
for å rette opp feilen. 

2. Kalle inn løyvehavar til samtale om brota. Gjennomgang av reglane som gjeld og samtale om 
kva løyvehavar kan gjere for å hindre same feil att. 

3. Kalle inn løyvehavar til samtale og gje skriftleg åtvaring om at viss dette gjentek seg, vil 
kommunen vurdere å seie nei til neste søknad om einskildløyve. 

4. Gje avslag på neste søknad om einskildløyve/ambulerande løyve. Før nytt løyve vert innvilga, 
må løyvesøkjar dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 

Alvorsgraden av brot skal vurderast i forhold til kor mange prikkar det ville gje om dette hadde vore 
eit fast løyve (ref. alkoholforskrifta § 10-3):  
Reaksjon 1: Tilsvarande 1-2 prikkar 
Reaksjon 2: Tilsvarande 4 prikkar 
Reaksjon 3: Tilsvarande 8 prikkar 
Reaksjon 4: Tilsvarande 12 prikkar innan 2 år. 

Eventuell oppfølging er delegert til rådmannen sidan tildeling av løyve er delegert til rådmannen. 

Me føreslår at dei føreslegne reaksjonane på brot på reglane for einskildløyve vert teke inn i 
«Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande».  

Folkehelse – kontroll på tilgang og skjenking av alkohol er eit viktig folkehelsetiltak.  
Miljø – ikkje relevant. 
Økonomi – ingen økonomiske konsekvensar for kommunen, men kan ha store økonomiske 
konsekvensar for løyvehavar.  

Konklusjon 
Det vert lagt inn konsekvensar for brot på skjenkereglar knytt til einkildløyve eller ambulerande løyve 
i «Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande» 

 
 

Forslag til vedtak: 
Det vert lagt inn eit nytt punkt 10) i «Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande» for 
Fedje kommune: 

10) Fedje kommune gjev følgjande reaksjonar på negative skjenkerapportar ved einskildløyve eller 
ambulerande løyve, etter kor alvorlege brot det er: 

1. Ingen reaksjon. Einskildhøvet er over, og det er ingenting løyvehavar eller kommunen kan gjere 
for å rette opp feilen. 

2. Kalle inn løyvehavar til samtale om brota. Gjennomgang av reglane som gjeld og samtale om 
kva løyvehavar kan gjere for å hindre same feil att. 

3. Kalle inn løyvehavar til samtale og gje skriftleg åtvaring om at viss dette gjentek seg, vil 
kommunen vurdere å seie nei til neste søknad om einskildløyve. 

4. Gje avslag på neste søknad om einskildløyve/ambulerande løyve. Før nytt løyve vert innvilga, 



 
 

må løyvesøkjar dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 

Alvorsgraden av brot skal vurderast i forhold til kor mange prikkar det ville gje om dette hadde vore 
eit fast løyve (ref. alkoholforskrifta § 10-3):  
Reaksjon 1: Tilsvarande 1-2 prikkar 
Reaksjon 2: Tilsvarande 4 prikkar 
Reaksjon 3: Tilsvarande 8 prikkar 
Reaksjon 4: Tilsvarande 12 prikkar innan 2 år. 

 
 

Formannskapet - 085/19 
 

F - behandling: 
Endringsframlegg frå Roy-Asle Tungland (Krf): 
Punkt 1 går ut og punkt 2-4 vert flytt opp. Nytt punkt 4. Løyvehavar kan ikkje få 
einskildløyve/ambulerande løyve dei neste 6 månadene. Før nytt løyve vert innvilga, må løyvesøkjar 
dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 
Framlegget falt med 4 mot 1 røyst. Roy-Asle Tungland røysta for eige framlegg. 
 

F - vedtak: 
Det vert lagt inn eit nytt punkt 10) i «Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande» for 
Fedje kommune: 

10) Fedje kommune gjev følgjande reaksjonar på negative skjenkerapportar ved einskildløyve eller 
ambulerande løyve, etter kor alvorlege brot det er: 

1. Ingen reaksjon. Einskildhøvet er over, og det er ingenting løyvehavar eller kommunen kan gjere 
for å rette opp feilen. 

2. Kalle inn løyvehavar til samtale om brota. Gjennomgang av reglane som gjeld og samtale om 
kva løyvehavar kan gjere for å hindre same feil att. 

3. Kalle inn løyvehavar til samtale og gje skriftleg åtvaring om at viss dette gjentek seg, vil 
kommunen vurdere å seie nei til neste søknad om einskildløyve. 

4. Gje avslag på neste søknad om einskildløyve/ambulerande løyve. Før nytt løyve vert innvilga, 
må løyvesøkjar dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 

Alvorsgraden av brot skal vurderast i forhold til kor mange prikkar det ville gje om dette hadde vore 
eit fast løyve (ref. alkoholforskrifta § 10-3):  
Reaksjon 1: Tilsvarande 1-2 prikkar 
Reaksjon 2: Tilsvarande 4 prikkar 
Reaksjon 3: Tilsvarande 8 prikkar 
Reaksjon 4: Tilsvarande 12 prikkar innan 2 år. 

Vedteke med 4 mot 1 røyst. Roy-Asle Tungland røysta for eit alternativt framlegg. 
 

 
 



 
 

Kommunestyret - 056/19 
 

K - behandling: 
Endringsframlegg frå Gidske Borge (Ap): 
Fjerne første linje i første avsnitt. Same reaksjon på punkt 1 og 2. 
 
Endringsframlegg frå Roy-Asle Tungland (Krf): 
Punkt 1 går ut og punkt 2-4 vert flytt opp. Nytt punkt 4. Løyvehavar kan ikkje få 
einskildløyve/ambulerande løyve dei neste 6 månadene. Før nytt løyve vert innvilga, må løyvesøkjar 
dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 
 
Det vart først votert over Tungland sitt framlegg. Framlegget falt med 11 mot 3 røyster. Krf røysta for 
Tungland sitt framlegg. 
 
Formannskapet og Borge sitt framlegg vart så sett opp mot kvarandre. Borge sitt framlegg vart 
samrøystes vedteke. 
 

K - vedtak: 
Det vert lagt inn eit nytt punkt 10) i «Godkjente retningsliner alkohol einskild og ambulerande» for 
Fedje kommune: 

10) Fedje kommune gjev følgjande reaksjonar på negative skjenkerapportar ved einskildløyve eller 
ambulerande løyve, etter kor alvorlege brot det er: 

1. Kalle inn løyvehavar til samtale om brota. Gjennomgang av reglane som gjeld og samtale om 
kva løyvehavar kan gjere for å hindre same feil att. 

2. Kalle inn løyvehavar til samtale og gje skriftleg åtvaring om at viss dette gjentek seg, vil 
kommunen vurdere å seie nei til neste søknad om einskildløyve. 

3. Gje avslag på neste søknad om einskildløyve/ambulerande løyve. Før nytt løyve vert innvilga, 
må løyvesøkjar dokumentere tiltak for å hindre brot på skjenkereglane. 

Alvorsgraden av brot skal vurderast i forhold til kor mange prikkar det ville gje om dette hadde vore 
eit fast løyve (ref. alkoholforskrifta § 10-3):  
Reaksjon 1: Tilsvarande 1-4 prikkar 
Reaksjon 2: Tilsvarande 8 prikkar 
Reaksjon 3: Tilsvarande 12 prikkar innan 2 år. 

Samrøystes vedteke. 
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Saksnr Utval Type Dato 

084/19 
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057/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Ny selskapsavtale for Interkommunalt arkiv i Hordaland 
 
 
Vedlegg: 
Selskapsavtale pr. 01.01.2020 (2) (L)(25726) 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Den 30.april 2019 gjorde representantskapet ved Interkommunalt arkiv i Hordaland IKS vedtak om å 
fremje forslag om endring i selskapsavtale frå 01.01.2020. I same møte vedtok ein og framlegg til 
eigarbrøk samt ny tilskotsmodell.  

Tilskotsmodellen tek utgangspunkt i eit grunnbeløp som er likt for kvar eigarkommune i tillegg til eit 
fast kronebeløp for kvar innbyggjar ut frå tal frå SSB pr.1.januar føregåande år. 

Eigarbrøk utgår frå samla innbetalt tilskot og vert justert kvart 4 år på bakgrunn i endringar samt inn 
og utmeldingar i selskapet.  

Vurdering 
 

Folkehelse – ikkje relevant 
Miljø – ikkje relevant 
Økonomiske konsekvensar:  
Tilskot til selskapet vert i ny tilskotsmodell eit fastbeløp på 91 667 samt 3,15kr. per innbyggjar. Dette 
fører til at Fedje kommune frå 2020 skal yte eit eigartilskot på 93 516,-kr.  

Dette vert ei auke på 18 520,- i frå 2019. Auken skuldast at talet på eigarar går ned og kostnader skal 
fordelast på færre eigarar. Fedje kommune har og fått ordna saksarkiva sine frå 1965 til ut på 1990-
talet. Arbeidet er dekka delvis med tilskot frå Fedje kommune og delvis med tilskot frå dei andre 
eigarkommunane som ikkje har fått utført dette arbeidet.  

I ei ny selskapsavtale vert ordninga av arkiva tilbydd gjennom ei oppdragsavtale der ein lyt betale 
omgåande for utført arbeide. Fedje kommune får i staden ei auke i eigartilskotet.  

Fedje kommune sin eigardel i selskapet vert endra frå 1,92% i 2019 til 3,2% frå 2020. Dette skuldast 
at eigarandelen føl tilskotet og at eigarbrøken skal fordelast på færre eigarar.  

Konsekvensar av eit negativt vedtak: 
Skal selskapsavtala endrast, er det ein føresetnad at det vert gjort likelydande vedtak i samtlege av 



 
 

eigarane sine kommunestyre. Ny selskapsavtale er ikkje gjeldande før den er godkjend i 
føretaksregisteret.  

Om det ikkje vert vedteke ny selskapsavtale innan 1.januar 2020 vil gamal avtale gjelde og gamal 
tilskotsmodell vert lagt til grunn fram til ny er vedteke.  

IKAH ber difor om at saka vert lagd fram for kommunestyret til handsaming ved fyrste høve. 
Selskapsavtala ligg som vedlegg.  

Konklusjon 

Fedje kommune vedtek selskapsavtala for Interkommunalt Arkiv i Hordaland og gjer denne gjeldande 
frå og med 01.01.2020.  

Fedje kommune vedtek tilskotsmodellen for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020.  
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommune vedtek selskapsavtale for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020 

Fedje kommune vedtek tilskotmodell for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer gjeldande frå 
og med 01.01.2020.  

 
 

Formannskapet - 084/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune vedtek selskapsavtale for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020 

Fedje kommune vedtek tilskotmodell for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer gjeldande frå 
og med 01.01.2020.  

Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 057/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 



 
 

Fedje kommune vedtek selskapsavtale for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020 

Fedje kommune vedtek tilskotmodell for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer gjeldande frå 
og med 01.01.2020.  

Samrøystes vedteke. 
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Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Vedtak om reguleringsplan for mottak, mellomlagring og eksportanlegg for CO2. 
 
 
Vedlegg: 
Fedje kommune -  1. gangs handsaming av CO2-røyrplan. Utlegging til offentleg ettersyn. 
Øygarden kommune - 1. gangs handsaming og vedtak om offentleg ett... 
Plankart_5_og_6_140819 
Føresegner 140819 
Planskildring_190219 
Plankart_1_140819 
Plankart_2-3_140819 
Plankart_4_140819 
Plankart_7_140819 
Merknader 140819 
Merknader_kommentert_140819 
Øygraden kommune - Sakutgreiing ved 2. gangs handsaming 
 

Saksutgreiing: 
Saka gjeld 2. gangs handsaming av detaljregulering for Northern Lights i Naturgassparken i Øygarden 
kommune og sjøareal i Fedje kommune.  

Formannskapet gjorde i sak 008/19 følgjande vedtak :  

Framlegg til detaljreguleringsplan for mottak, mellomlagring og eksportanlegg for CO2, vert i 
samsvar med § 12-10 i plan- og bygningslova, lagt ut til offentleg ettersyn i seks - 6 - veker.  
 
Når det gjeld bakgrunn for planen, syner eg til denne saka. Planen var på offentleg ettersyn og 
høyring frå 28.02.19 til 07.05.19. 
 
Øygarden kommune har hatt det praktiske arbeidet med høyringa. 
 

Det kom inn totalt 11 merknader. Ni frå offentlege instansar og to frå private aktørar. 
 

Mange av merknadene gjeld sjølve utbyggingsfasen av anlegg, særleg når det gjeld røyrtraseen. 
Statnett, Fiskeridirektoratet, BKK og Kystverket ynskjer dialog gjennom prosjektering og 
etablering av røyrtraseen i Hjeltefjorden. Merknadene frå Statnett, Fiskeridirektoratet, BKK og 
Kystverket. Utførande planleggingsfirma har kommentert alle innkomne merknader – sjå 
vedlegg. 
 

Mellom Øygarden og Fedje har Telenor ein fiberkabel. Telenor har hatt saka på høyring. Dei har 



 
 

ikkje kome med merknader. 
 
Den delen av reguleringsplanen som ligg i Fedje kommune, er synt på vedlegget Plankart 5 og 6. 
 

I samsvar med § 12-12 i plan- og bygningslova blir saka lagd fram til vedtak for kommunestyret. 
 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret vedtek detaljregulering for Northern Lights, planID 20180001, med tilhøyrande 
reguleringsføresegn, plankart og planskildring med heimel i plan- og bygningslova § 12-12.  
 

Plandokument som vart vedteke:  
- Plankart, datert 14.08.19.  
- Føresegn, datert 14.08.19  
- Planskildring  
 

Gjeld del av detaljregulering som omhandlar Fedje kommune. 
 

 
 

Formannskapet - 083/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Kommunestyret vedtek detaljregulering for Northern Lights, planID 20180001, med tilhøyrande 
reguleringsføresegn, plankart og planskildring med heimel i plan- og bygningslova § 12-12.  
Plandokument som vart vedteke:  
- Plankart, datert 14.08.19.  
- Føresegn, datert 14.08.19  
- Planskildring  
Gjeld del av detaljregulering som omhandlar Fedje kommune. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 058/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret vedtek detaljregulering for Northern Lights, planID 20180001, med tilhøyrande 
reguleringsføresegn, plankart og planskildring med heimel i plan- og bygningslova § 12-12.  
Plandokument som vart vedteke:  
- Plankart, datert 14.08.19.  
- Føresegn, datert 14.08.19  
- Planskildring  



 
 

Gjeld del av detaljregulering som omhandlar Fedje kommune. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
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Saksnr Utval Type Dato 
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Formannskapet PS 03.09.2019 

059/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Revidering av møteplan for hausten 2019 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 

Kommunestyret vedtok 18.06.19 i K-sak 043/19 at formannskapsmøtet som handsamar budsjett og 
økonomiplan, vert tysdag 26.11 og torsdag 28.11, medan kommunestyremøtet vert tysdag 10.12. 

Etter den nye kommuneloven er dette for kort tid mellom formannskapet si innstilling og 
kommunestyret sin handsaming: 

§ 14-3.Behandling av økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning 

(…)Innstillingen til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, skal 
offentliggjøres minst 14 dager før kommunestyret eller fylkestinget behandler den. Dette gjelder 
ikke for innstillinger om endring i vedtatt økonomiplan eller årsbudsjett. (…) 
 
Konklusjon 
Siste kommunestyremøte i 2019 kan tidlegast vere torsdag 12.12.19. Ein kan eventuelt flytta møtet 
til tysdag 17.12.19. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Det planlagte kommunestyremøtet tysdag 10.12.19 vert flytta til torsdag 12.12.19. 

 
 

Formannskapet - 087/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Det planlagte kommunestyremøtet tysdag 10.12.19 vert flytta til torsdag 12.12.19. 

Samrøystes vedteke. 



 
 

 
 

Kommunestyret - 059/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Det planlagte kommunestyremøtet tysdag 10.12.19 vert flytta til torsdag 12.12.19. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-026, FE-210 
 

19/113 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

069/19 
 

Kommunestyret PS 24.09.2019 

 
Samanslåing av Nordhordland Revisjon IKS og Indre Hordaland Revisjonsdistrikt 
 
 
Vedlegg: 
Utgreiing samanslåing - endelig og komplett 
Selskapsavtale Vestlandsrevisjon IKS_ fom 01.01.2020 
Selskapsavtale Vestlandsrevisjon IKS_ fram til 31.12.2019 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
3.januar 2019 var det eigarmøte i Bergen for kommunane i Nordhordland Revisjon IKS (NHR IKS) og 
Indre Hordaland Revisjonsdistrikt (IHR) der framtida for kommunal revisjon i Hordaland var tema. 
Desse to selskapa er kommunale revisjonsselskap, og begge blir påverka av kommunereforma som  
fører til færre eigarkommunar i selskapa frå 31.01.2020. På eigarmøtet vart det  gjort vedtak om at 
styra i selskapa skulle utgreia samanslåing. Målet for arbeidet har vore å greia ut eit selskap som kan 
gje kommunal revisjon i eigenregi som har:  

·  solid kompetanse 
·  tilstrekkeleg kapasitet 
·  leverer revisjonstenester med høg kvalitet 
·  konkurransedyktig pris 

Etter dette sette styra i dei to selskapa ned ei arbeidsgruppe som først utforma ein intensjonsavtale 
om samanslåing og så utarbeidde utgreiinga «Utgreiing kring samanslåing av Indre Hordaland 
Revisjonsdistrikt og Nordhordland Revisjon IKS». Utgreiinga tilrår at dei to selskapa går saman og 
stiftar eit nytt selskap med namn Vestlandsrevisjon IKS. Tilrådinga er vedteken i styra for dei to 
selskapa, lagt fram for representantskapet i NHR IKS, og utgreiinga med innstilling er sendt til 
handsaming i eigarkommunane med framlegg til vedtak. 

Frå 01.01.2020 skal Meland og Radøy kommunar gå saman med Lindås kommune og etablera Alver 
kommune. I samband med dette har ein gjort vedtak om utmelding frå, med verknad frå og med 
01.01.2020.  Utmeldinga er motteken og stadfest av NHR IKS.  Det har vore drøftingar mellom 
selskapet og kommunane om formalitetar og oppgjer når Radøy og Meland går ut som eigar. 
Drøftingane har hatt som mål å finna gode løysingar både for Meland og Radøy kommunar som går 
ut og for selskapet og dei kommunane som blir eigarkommunar vidare. Utmeldinga frå Radøy og 
Meland kommunar har store konsekvensar for selskapet.  

Arbeidet med samanslåing/stifting av eit nytt selskap 

Etter at Meland og Radøy kommunar går ut av selskapet er det 5 eigarkommunar att. Desse er 
Austrheim, Fedje, Masfjorden, Modalen og Osterøy kommunar. Indre Hordaland Revisjonsdistrikt 



 
 

(IHR) har no 6 eigarkommunar. Desse er Voss, Ulvik, Eidfjord, Ullensvang, Odda og Jondal. I tillegg 
reviderer IHR Granvin kommune gjennom dotterselskapet Vestlandsrevisjon AS. Etter  
kommunereforma er talet på kommunar redusert til 4, då Voss og Granvin går saman til nye Voss 
kommune og Ullensvang, Odda og Jondal blir nye Ullensvang kommune. Ved samanslåing av desse to 
selskapa vil ein få 9 eigarkommunar .  

Interkommunale selskap vert etablert etter «Lov om interkommunale selskap», og lova krev at den 
skriftlege selskapsavtalen vedteken av kommunestyret sjølv. 

§ 4.Selskapsavtale 

For interkommunalt selskap skal det opprettes en skriftlig selskapsavtale. For de enkelte 
deltakere skal kommunestyret eller fylkestinget selv vedta avtalen. For deltaker som er 
interkommunalt selskap, vedtas selskapsavtalen av representantskapet. Vedtaket krever 
tilslutning fra samtlige medlemmer av representantskapet med mindre annet er fastsatt i 
selskapsavtalen for det deltakende selskap. 

Endringer i selskapsavtalen som gjelder forhold som omtalt i tredje ledd, skal skje på samme 
måte. Andre endringer vedtas av representantskapet med tilslutning fra minst to tredeler av 
de avgitte stemmer med mindre det er avtalt at også slike endringer skal vedtas i samsvar med 
regelen i første punktum. 

Selskapsavtalen skal i det minste angi følgende: 

1. selskapets foretaksnavn; 
 

2. angivelse av deltakerne; 
 

3. selskapets formål; 
 

4. den kommune der selskapet har sitt hovedkontor; 
 

5. antall styremedlemmer; 
 

6. deltakernes innskuddsplikt og plikt til å foreta andre ytelser overfor selskapet; 
 

7. den enkelte deltakers eierandel i selskapet og den enkelte deltakers ansvarsandel i 
selskapet dersom denne avviker fra eierandelen; 

 

8. antall medlemmer av representantskapet og hvor mange medlemmer den enkelte 
deltaker oppnevner; 

 

9. annet som etter lov skal fastsettes i selskapsavtalen. 
 

0 Endret ved lov 5 sep 2003 nr. 91 (ikr. 1 mars 2004 iflg. res. 5 sep 2003 nr. 1118). 

🔗 

Dersom det skal vera mogleg for selskapa å etablera og registrera eit selskap som kan vera operativt 
frå 01.01.2020 er vi avhengig av at saka blir handsama tidleg på hausten 2019 i alle noverande 

https://lovdata.no/LTI/lov/2003-09-05-91
https://lovdata.no/LTI/forskrift/2003-09-05-1118
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-01-29-6/


 
 

eigarkommunar, både dei som går ut av NHR IKS og dei kommunane i IHR som går saman til større 
kommunar i IHR. Dette kan verka ulogisk, og det er ei utfordring som fleire kommunar og kommunar 
som er råka av kommunereforma er oppe i. I utgreiinga «Sammenslåing Vestfold og Telemark 
kommunerevisjoner» er dette grunngjeve slik: Myndighet til å stifte selskap kan ikke delegeres til 
fellesnemda. Det følger av bestemmelsen om at det er «kommunestyret selv» som vedtar 
selskapsavtalene. Det er også derfor vi har valgt å stifte selskapet med de «gamle» kommunene som 
stiftere fordi vi ikke tar sjansen på å rekke dette etter konstituering av nye kommunestyrer etter 
valget og samtidig få registrert selskapet i Brønnøysund før årsskiftet.»  Dette er også situasjonen for 
NHR IKS og IHR. Derfor må Meland og Radøy kommunar også ta stilling til denne utgreiinga. Dette er 
ein formalitet, all den tid prosessen med uttreden av NHR IKS alt er starta og oppgjer må skje i dette 
selskapet og det påfører ikkje kommunane utgifter.  

Som følgje av dette er det i utgreiinga lagt fram framlegg til to selskapsavtalar,  

·  ein med kommunenamna før årsskiftet og 
·  ein der kommunenamn og eigarbrøkar er i tråd med kommunereform og eigarstatus frå og 

med 01.01.2020.  

Rammer for eigarskap og oppseiing i kommunale selskap 

NHR IKS er etablert etter § 78 nr. 3 i kommunelova: Valg av revisor: Kommunestyret og 
fylkestinget avgjør selv om kommunen eller fylkeskommunen skal ansette egne revisorer, delta i 
et interkommunalt samarbeid om revisjon eller inngå avtale med en annen revisor.» 

Selskapet er regulert av Lov om interkommunale selskap som set rammer for av selskapet. Mest 
sentrale er desse bestemmelsane: 

§ 3. Deltakeransvar: Den enkelte deltaker hefter ubegrenset for en prosent- eller brøkdel av 
selskapets forpliktelser. Til sammen skal delene utgjøre selskapets samlede forpliktelser. Den 
enkelte deltakers ansvar for selskapsforpliktelser svarer til deltakerens eierandel i selskapet med 
mindre annet fremgår av selskapsavtalen. 

§ 30.Uttreden: «Den enkelte deltaker kan med ett års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold i 
selskapet og kreve seg utløst ……                                                                                                 
 

Utløsningssummen fastsettes til andelens nettoverdi ved oppsigelsesfristens utløp. Utløsnings-
summen kan likevel ikke overstige verdien av deltakerens innskudd. …  
                                                     
Er deltakerens andel negativ, er det deltakerens tap som skal innbetales.  
 
Status for eige og forpliktingar i selskapet. 
NHR IKS har ikkje eigedommar eller andre verdiar. Selskapet sin kapital er dei tilsette og deira 
kompetanse.  Det er heller ikkje innskot  frå eigarkommunane i selskapet. 

Selskapet har ikkje gjeld. Derfor er den summen eigarkommunane må innfri i all hovudsak knytt til 
opparbeidde pensjonsrettane for dei tilsette. Eigarkommunane heftar i dag for pensjonsforpliktingar 
i same storleik som sin eigardel i dei respektive selskapa. Hovudregelen er at tidlegare arbeidsgjevar 
som heftar for opptente pensjonsrettar,  også har ansvaret for å betala framtidig reguleringspremie 
jfr Overføringsavtalen 



 
 

Tilsette i eit kommunalt eigd selskap arbeider for kommunen og har dei same rettar og plikter som 
andre kommunalt tilsette. Premien vert til vanleg betalt løpande og basert på faktiske og påløpte 
pensjonskostnader. KLP er selskapet sin pensjonsleverandør. Etter opplysningar frå KLP er  
eingongspremien for dei samla pensjonsforpliktingane i selskapet ved uttreden/avvikling  pr. mai 
2019 sett til kr 5 404 858  medan dei for IHR er sett til kr 6 266 412.    

Dersom ein skal gjera opp desse kostnadene er regelverket slik: For kommunar og verksemder som 
er tilslutta KLP og har forplikta seg på avtalen om overføring og samordning av pensjonsrettar 
(«overføringsavtalen»), skal det krevjast ein eingongspremie for forventa framtidig tilleggspremie 
(§9, 3 ledd) til sikringsordninga. Dette skal dekka framtidige G-reguleringar, mogleg uttak av pensjon 
etter 85 års regelen, AFP frå 65 år eller andre moglege utslag av regelverket for offentlege 
tenestepensjonar under overføringsavtalen. Eingongspremien inneheld også eit forsikringselement 
fordi Pensjonskontoret ikkje tar risikoen for hendingar og endringar i  som kan auka kostnadene i 
framtida.  Derfor er kostnaden etter prinsippa i sikringsordninga høgare enn dei rekneskapstekniske 
utrekningane.  Ved eventuell innløysing blir kostnadene for eigarkommunane då slik: 

 
 
Tabellen over viser kva pensjonspremien var pr eigarkommune i 2018 og kva kvar av 
eigarkommunane må betala dersom ein skal innfri pensjonsforpliktingar ved ein eingongspremie.  
Dette har vore drøfta med KLP, og arbeidsgruppa har også greidd ut eit alternativ der  noverande 
pensjonsavtale for  NHR pr 31.12.2019 held fram som eigen avtale. Kostnadene vert fordelt og 
fakturert etter eigarbrøken i NHR-IKS slik den er pr 31.012.2019. Ei slik løysing medfører: 

·  Pensjonsforpliktingane i NHR IKS pr 31.12.2020 blir handsama som alle andre 
kommunale pensjonsforpliktelsar, vidareførte i eigen avtale med KLP og betalt 
løpande av eigarkommunane.  

·  Ingen av eigarkommunane må betala ein stor eingangspremie.  
·  Uansett endringar i regelverk må ingen av kommunane betala meir enn sin del av 

til ein kvar tid faktiske kostnader for pensjonsforpliktelsane pr.31.12.2019. 
·  Det er venta at årleg premie vert redusert i perioden, som følgje av at ingen nye 

kjem inn i ordninga, og personar omfatta av ordninga fell ifrå. 
·   Det vert inngått ny avtale for dei som er tilsette i NHR-IKS (Vestlandsrevisjon IKS) 

frå og med 01.01.2020. Kostnadene med denne vert dekka av selskapet sjølv. 

Ved etablering av nytt selskap og eventuell avvikling av NHR IKS må tidlegare eigarar av NHR IKS ta 
stilling til korleis dei ynskjer å innfri pensjonsforpliktingane.  

Det har vore eit mål for utgreiingsarbeidet at eit eventuelt nytt selskap kan gje eigarkommunane 
revisjonstenester av høg kvalitet og i tråd med deira behov.  Det er også eit viktig mål å vera 
konkurransedyktig på pris. Dagens prismodell tek ikkje omsyn til at det kan vera store skilnader 
mellom kommunane i levert kvalitet i utført internkontroll og rekneskapsarbeid noko som påverkar 
medgått tid for revisjonen. I utgreiinga er det derfor gjort framlegg om at kostnadene for 
kommunane vert sett i ein prismodell som er mest mogleg lik modellar som blir nytta i marknaden, 
og som tek omsyn til at revisjonstenester skal dekka kvalitets og dokumentasjonskrav etter 
internasjonale revisjonsstandardar. Modellen byggjer på tre element: 

·  1) Grunnpris (lik for alle eigarkommunar) 
·  2. Grunnpakke forvaltningsrevisjon (lik for alle eigarkommunar) 
·  3. Grunnpakke revisjon (tek omsyn til innbyggjartal) 



 
 

Tenester og revisjonar som går utover dette vert utført etter bestilling og fakturert etter medgått tid. 
Det skal inngåast eigen avtale med kvar av eigarkommunane. Dette vil gje kommunane og revisjonen 
høve til dialog der ein kan ta opp presisering av kva som inngår i grunnprisen og samstundes ha fokus 
på korleis både revisjonen sitt arbeid og kommunen sitt eige arbeid med internkontroll, kompetanse 
og dokumentasjon av rekneskapen kan effektiviserast og dermed redusera kostnader.   

Dei tilsette i IHR IKS har bidrege aktivt i utgreiingsarbeidet og støttar konklusjonane i utgreiinga. 

Vurdering 
Utgreiingsarbeidet er no ferdig. Styret i NHR IKS har med dette lagt fram følgjande konklusjon og 
tilråding til eigarkommunane.  

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap med namn Vestlandsrevisjon IKS, med 
kontor i Knarvik og på Voss. 

 2. Selskapet vert organisert etter Lov om interkommunale selskap  

3. Eigardel og ansvar blir fordelt mellom eigarane etter ein modell med to komponentar der 1/3 av 
eigardelen er fordelt likt mellom eigarane og 2/3 er vekta etter folketalet i kommunane.  

4. Vestlandsrevisjon IKS vert valt til revisor for eigarkommunane, og eksisterande revisjonsoppdrag 
vert vidareført i det nye selskapet.  

5. Honorar for tenester utført av Vestlandsrevisjon IKS legg til grunn ein grunnpris og ein avtalt 
fastprisdel for grunnpakke revisjon og forvaltningsrevisjon, der eit element av fastprisen tek omsyn 
til kommunane sin storleik. Tenester utover grunnpakka vert fakturert etter medgått tid.  

6. Tilsette blir overført til nytt selskap etter reglane om verksemdsoverdraging i arbeidsmiljølova.  

7. Vestlandsrevisjon IKS skal vere organisert i KS Bedrift og ha Pensjonsordning i KLP. Dette 
vidarefører dei tilsette sine rettar.  

8. Pensjonsforpliktingar vert overført til det nye selskapet. For å sikra ei rimeleg, rett og rettferdig 
handsaming av forpliktingar, vert løpande pensjonskostnadar i dei avvikla selskapa dekka av 
eigarane etter eigardel på avviklingstidspunktet.  

9. Dei heileigde dotterselskapa Nordhordland Revisjon AS og Vestlandsrevisjon AS vert fusjonert.  

10. IHR og NHR IKS blir avvikla. 
 

 
 

Forslag til vedtak: 
1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. Fedje 

kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til selskapsavtale gjeldande 
frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019  

2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald 
ordførar …….; vara varaordførar 

3. Fedje kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjeld frå 



 
 

01.01.2020 
4. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

 

 
 

Kommunestyret - 069/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. Fedje 

kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til selskapsavtale gjeldande 
frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019  

2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald 
ordførar; vara varaordførar. 

3. Fedje kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde frå 
01.01.2020 

4. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

Samrøystes vedteke. 
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Kommunestyret - 070/19 
 

K - behandling: 
Terje Blomvågnes (Ap) etterlyste sak om skogen bak gravplassen og ny gravplass. Ordførar svarte at 
det er naturleg å ta saka i samband med økonomiplan. 
 
Ingmar Stuberg (Krf) foreslo at administrasjonen utgreier følgjande spørsmål: 
Kva skal til for å få tilfredstillande mobildekning (4G) ved Sævrøy ferjekai. 
Kva er kostnaden ? 
Kven kan bidra for å få dette på plass ? 
Kommunestyret ber om at saka vert lagt fram for formannskapet i løpet av hausten 2019. 
 
Det vart votert over Stuberg sitt framlegg. Samrøystes vedteke. 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret ber administrasjonen utgreie følgjande spørsmål: 
Kva skal til for å få tilfredstillande mobildekning (4G) ved Sævrøy ferjekai. 
Kva er kostnaden ? 
Kven kan bidra for å få dette på plass ? 
Kommunestyret ber om at saka vert lagt fram for formannskapet i løpet av hausten 2019. 
 
Samrøystes vedteke. 
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